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URUNK SZÜLETÉSE, KARÁCSONY        C év                    1– 4 oldal 

 

Olv.: Iz 62,11-12 – Tit 3,4-7 – Lk 2,15-20 

Pásztorok a jászolnál  
                   

KOZMA IMRE OH ATYA SZENTMISÉJÉRŐL 
 

 

Szentmise bevezetése 

Gyermek született nekünk! 

Isten azt várja tőlünk,  
hogy mi újjászülessünk! 

 

Kedves Testvérek! Karácsony ünnepe az újrakezdés napja. Ez célja és értelme karácsonynak, 
Isten Emberré válásának! Isten segítsen bennünket, hogy újra visszanyerjük emberarcunkat! 
Emberhez méltó életet éljünk, ami egyszerűen azt jelenti: vállaljuk az isteni programot!  

 

Kérjük a Jóisten kegyelmét, hogy lelkileg megújuljunk! 

Általunk megújuljon az országunk, jövője legyen! 

Megújuljon a keresztény Európa, mert szeretnénk európaiak maradni! 

 

Szentbeszéd 

 

Kedves Testvérek! Az ének lelki gondolatokat fejez ki a templomban. Azt énekeltük, új napra 
virradtunk. Valóban fölkelt a nap. Reggel rögtön bocsánatot kértem Istentől, hogy a nap 
fölkelt, de mi nem leszünk ma olyan sokan. Ilyenkor az a kevés ember is - akiknek fontos, 

hogy kinyíljon a templomajtó - részben éjfélkor érkezik, mások reggel, vagy a nap folyamán. 
 

Nagyon fontos ez a mai nap az ember életében! 

Egyértelművé kell tenni: Isten a teremtő és Isten a megváltó! 

 

A teremtő Isten megtervezte a világot, megtervezte az ember életét, be is programozta. 
Program szerint működik ez a teremtett világ. Az emberrel van gond, mert nem a Vezúv 
lábához kell települni, az ugyanis a természet rendje szerint működik. 
 

Az ember ellent tud mondani, mert nem ösztönlény csupán, istenképűséget hordoz, Isten 

Lelke lakik benne. Ez az embernek azt az ijesztő lehetőséget adja, amit az idei karácsonyi 
üzenetben is megfogalmaztam, hogy veszélyben vagyunk! Veszélyben van a világ, mert az 
ember fölmondta az isteni programot, nem az isteni program szerint tervezi az életét, gondolja 
el jövőjét. Az ember azt hiszi, tud paradicsomot teremteni a Földön Isten nélkül is. Hát nem! 

 

Nem kell túl sok érv ahhoz, mennyire így van! Ami a világban történik az egészen sajátosan 
érint bennünket itt Európában, mert Európa a kereszténységben született, az összes többi 
földrész nem. Következésképpen az isteni program, amely az embernek a lehetőséget adja, az 
összes többi földrészen másképpen működik, ami érthető.  
 

A tényeket nézzük! A mai ünnep, karácsony, nekünk a bajban levő embereknek az Úr 
Emberré válásának, megtestesülésének az ünnepe. Nagy sötétség van. Azért van sötétség, 
mert a sötétség bennünk születik. Ha eluralkodik lelkünkben a sötétség, akkor, jaj! Az ősi 
megtérésre hívogató énekek is arról szólnak, hogy a sötétségből vezess ki minket Uram! 
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Igen nagy a sötétség, ha az ember csak magára gondol!  
Végeredményben ez a világ bűne! 
Amikor az ember börtönt épít magának, a börtön mindig sötét!  
A legsötétebb lélek az, amely elég önmagának! 

 

Isten nem így tervezte! A karácsonyi üzenetben írtam: Ebben a tudásközpontú világunkban 
azt hisszük, hogy minden megoldható, mert olyan okosok vagyunk, hogy mindent meg 
tudunk oldani. Csak eggyel nem tudunk zöldágra vergődni, hogy mi az élet igazsága? Nem 
megy, mert Isten úgy tervezte: 
 

Isten és ember műve közös mű! 

 

Isten nélkül nem működik! Úgy működik, ahogy látjuk! Látjuk mindennapjainkban, milyen is 
ez az istennélküli világ! Sok a megelégedett ember? Sok a boldog ember? Jobb ez így? 

 

 A remény: Isteni jel és isteni modell  
Isten nem csak a teremtő, Isten a megváltó is! Isten nem fogadhatja el, hogy az ember 
keresztül húzza a számításokat. Isten az embernek életet tervezett. Az, ami van, az nem élet! 
Az élet Isten tervei szerint azt jelenti, hogy egyik ember a másik emberből él! Egymást 

éltetjük, mert egymással összetartozunk. Egymással közösséget kell, hogy teremtsünk, 
különben egymásnak esünk, különben még az értékeket sem tudjuk fölismerni. 
 

Ha föl is ismerjük az értékeket, isteni program nélkül semmire se megyünk, mert ha Istennek 
nincs beleszólása az életünkbe, akkor fölülkerekedik az ösztön. Az emberhez méltatlan, hogy 
az ösztön határozzon meg mindent. Az ösztönnek helye van az életünkben, de meghatározó a 
Lélek, azok az értékek, amelyek fölemelnek bennünket és emberibb világ születhet! 

 

A paradicsomi történet azt mondja:  
Hajtsátok uralmatok alá a Földet, töltsétek be!  
Azé a Föld, aki betölti!  
Isteni jel és isteni modell: 
a menekülés útja, a megváltódás, a megszentelődés, 
a szabadulás útja! Isten a szabadító!  
A szabadító prófétai megnevezése Istennek,  
aki közös történelmet gondolt el Isten és ember világában! 

 

Nem vagyunk egyszerű helyzetben, mert fölülkerekedtek az emberi erők 
Érthető, mert mindent meghatároz a partnerünk! Nagyon nehéz közösségben élni, ha nem 
igazi kapcsolat van a felek között és ezzel a kapcsolattal nagyon nehéz Istennel kapcsolatban 
lenni, mert Isten igényes! Isten annyit vár tőlünk, amennyi az embertől elvárható! Nem 
kevesebbet! Gyengeségünk ezen a területen jelenik meg. Isten nem engedheti meg, hogy az 
ember sötétben járjon, a sötétség hatalmasodjon el rajta!  
 

Isten a világosság! Jézus a világ világossága! 

 

Hogyan újulhat meg ez az emberi élet 
Ezen áll, vagy bukik minden: kész-e az ember arra, hogy megtérjen? Ez az újjászületés 
feltétele! Jézus a megtérésről azt mondta: Változtassátok meg a gondolkodásotokat! A mai 
ünnep erről szól: készek vagyunk-e megváltoztatni a gondolkodásunkat? Ha igen, akkor 
újjászületünk, akkor új életünk lesz, akkor a világosság határozza meg az életünket! 
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A mai embert megszólítva így mondanám a megtérést: rendeltetésszerűen gondolkodjunk, 
éljünk, használjuk a világ javait. Uraljuk a teremtett világot! Nem rendeltetésszerűen élünk! 
Egyfolytában jajong a világ, mit művelünk a teremtett világgal! Mi lesz az utánunk jövőkkel?  

 

Milyen a rendeltetésszerinti emberi élet  
Ezen áll, vagy bukik emberi életünk! Úgy éljünk, hogy nem magunknak élünk! Ilyen 
egyszerű! Az ember fölismeri, hogy azért élhet, akit akár választ, ez a házasság, a barátság 
titka, az emberi közösségek világa. Az ember választhat! Meggondoltnak kell lenni ebben is! 

 

A rendeltetésszerinti élet abban áll, 
hogy az ember nem magának él! 

 

A kérdés az, akarunk-e újjászületni  
Akarunk-e valamit tenni ezen a területen? Akarunk-e új életet? Ami van, az tragikus! 
Európának kb. 90 %-a hátat fordított Istennek, legfeljebb emlegetik. Esetleg gyerekkori 
élményekre hivatkoznak a ma 80-90 évesek, de életük az esetek többségében már Isten háta 
mögött folyt. Akarunk-e újjászületni? Akarunk-e megújulni, mert 10 % kevés, 10 % - al 

semmire se megyünk, pedig ez a perspektíva! Ez az isteni program!  
 

Aki rájött arra, hogy ez az emberi élet értelme, 
arról tegyen tanúságot, tegyen tanúbizonyságot! 

 

Nekünk Kelet-Európában nem egyszerű, mert minket a kommunista évtizedekben, jó esetben 
bezártak a templomokba, oda még be lehetett menni. Jóval többen jöttek be, mint most, 
feszegették a templomok falait. Tehát ki kell vinni kapun kívülre az üzenetet! Csakhogy, ezt 
nem akarják. A világ elhitette velünk, hogy Isten nélkül is lehet boldog az ember. A világ 
fölismerte, ha az emberi világból kizárja Istent, a vallást, a kereszténységet, az Egyházat, az 
isteni értékeket, akkor vezetheti az embert.  
 

Egyház és állam szétválasztása 
Az egyháziak nagyon világiasan gondolkodtak hatalom kérdésében. A világiak az egyházi 

hatalmat akarták, ott voltak nehézségek, de ez sem volt akkora tragédia. Magyarország nem 
létezne, ha Szent István korában az Egyház és az állam nem fog össze! IV. Béla a második 
vonal a mohi után. Ha az Egyház és az állam nem fognak össze, Önök ma nem ülnének itt, 
legfeljebb egy mecsetben. Ha… Higgyék el, nem ez a legnagyobb tragédia! 

 

Egyház és vallás szétválasztása 
A vallás magánügy, ez az ördögi vélemény! Van-e egy embernek magánügye? Az ember 
magánlény, de minden gondolata, tette hatással van az emberekre és az egész világra. Most a 
muszlimokra is hivatkoznak. Jó ürügy, hogy muszlimok miatt. Valójában a vallást akarják 
megszüntetni. A mai ünnepen a kérdés, akarunk-e Egyházat, kereszténységet, vallást, amely 
megteremti azokat a feltételeket, amelyekben a lelkünknek is van szava. Vagy pedig nem.  
 

Az ember küldetése, hogy benépesíti a Földet  
Ez a titok karácsonykor napvilágra jön, mert kifejezi, mi az ember küldetése. Az ember 
küldetése, hogy benépesítse a Földet. Ez Magyarország küldetése, ha meg akarunk maradni 

magyar nemzetnek! Ez Európa küldetése, ha meg akar maradni Európának! Ha nem szülnek 
Magyarországon, Európában, akkor vége Magyarországnak, Európának is! Ennek feltétele, 
hogy az asszonyok gyereket szüljenek, a férfiak apává legyenek, jöjjenek létre családok. A 
család olyan fészek, amelybe gyerek érkezhet, amelyben az ember emberré, közösségi lénnyé 
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válhat. Aztán lehet gondolkodni nemzetben, jövőben. Mindezek nélkül nem! Ha nem szülnek, 
ha nincsenek anyák, apák, családok, akkor ne foglalkozzunk a világ problémáival! 
 

Azé a Föld, aki benépesíti! 

 

Akarunk-e újjászületni? Rendeltetésszerűen akarjuk-e élni az életünket, vagy a magunk feje 
után megyünk, a magunk útját járjuk Isten nélkül, valójában egymás nélkül? 

 

Fogadjuk el az isteni tervet, 

tegyük magunkévá az isteni programot! 

Krisztus megszületett! 

Szülessünk meg mi is, szülessünk új emberré! 

 

+  A M E N  + 

Imaszándék a Mi Atyánkhoz 

 

Kedves Testvérek! Az Úr imádságában kérjük magunk számára, hogy a mi szívünkben is 
felkeljen a nap. Tudjunk a világosság fiainak útjára igent mondani! Ezt a szentmisét azokért 
szoktam felajánlani, akik karácsonyt ünnepelnek. Most részben Önökért ajánlom fel. 
 

Ma édesanyámnak van a születésnapja. Különösképpen is gondolok rá, neki nagyon sokat 
köszönhetek. Minden gyerek legtöbbet az édesanyjának köszönhet általában. A kárpátaljai 
gyerekek a Jézuskától mégis édesapákat kértek. Édesanyámat azért tiszteltem és szerettem 
nagyon, mert amikor pap lettem, akkor azt mondta: Édes Fiam, nem akarok közéd állni és az 
emberek közé. Neked dolgod az emberek szolgálata. Amikor akarsz, jöjj haza. Évenként 
egyszer jött el látogatóba karácsonykor, az volt a születésnapja. Azt mondta, azért jöttem el, 
mert tudom, karácsonykor nem tudnál eljönni megköszönteni. Ilyen gondolkodású ember volt. 
Ebben a szentmisében Önökkel együtt érte is imádkozzunk. 
 

Mi Atyánk… 

Szentmise befejezése 

 

Kedves Testvérek! Kívánok mindenkinek békés, Isten közelében eltöltött időket ezeken a 
pihenő napokon. Gondoljanak az isteni ajánlatra: az isteni jelre és isteni modellre. Az isteni 

jel: Isten a szeretetét akarja megmutatni, ami csak akkor működik a világunkban és egymás 
között, ha nemcsak magunkkal vagyunk eltelve. Az isteni modell: Jézus világosan kijelöli az 
utat, úgy vagyok köztetek, mint Szolga! Vagy egymás életét szolgáljuk, vagy zsákutcába 
kerülünk.  

Ezek az isteni ajánlatok az élet ajánlatai! 
 

Holnap Szent István diakónus ünnepe, 9 órakor és 11 órakor van szentmise. Sajátos nap 
nekünk, 27-én csütörtökön szeretett Laurus Atya halálának évfordulója van. Utolsó az 
Irgalmas Rendi szerzetesek között, aki túlélte az üldöztetéseket. A megújulás első két évét 
még velünk töltötte. Este 1/2 6 órakor érte ajánljuk fel a szentmisét. Jövő vasárnap Szent 
Család vasárnapja. Magyarországon ez az év a családok éve. Imádkozzunk azért, hogy életre 
keljen Magyarországon a családokban: az élet szolgálata! 
 

Kívánok mindenkinek áldott Karácsonyt! 

 


